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Protokół Nr XXI/2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 23 czerwca 2016 r. 

 

XXI Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 23 

czerwca 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1600. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXI Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Krzysztof Widźgowski, 

- Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Gminy 

Kurzętnik – Adam Zapałowski,  

- uczniowie szkół ponadgimnazjalnych, biorący udział w olimpiadach i konkursach oraz 

ich opiekunowie, 

- drużyna Komendy Powiatowej PSP, 

- mł. asp. Tomasz Cymer z Komendy Powiatowej Policji, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka w „Gazety Nowomiejskiej”.. 

Ad. 2  

 Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad, konkursów przedmiotowych z 

klas maturalnych oraz ich opiekunów 

Lista wyróżnionych uczniów i nauczycieli stanowi załącznik nr 4. Podziękowania otrzymali 

również dyrektorzy szkół. 

Ponadto, gratulacje otrzymała reprezentacja Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w składzie: Mirosław Ochlak – kierownik drużyny, Leszek Bytner, Marcin 
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Brzezicki, Patryk Grzechowiak, Paweł Jankowski, Arkadiusz Kaczmarski, Przemysław 

Kierzenkowski, Marcin Szreiber, Adrian Urbański. Drużyna zajęła II miejsce na XVII 

Mistrzostwach Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Sporcie Pożarniczym. 

Pamiątkową statuetkę z gratulacjami otrzymał także mł. asp. Tomasz Cymer, policjant z 

Komendy Powiatowej w Nowym Mieście Lubawskim za zajęcie IV miejsca podczas 

wojewódzkiego konkursu „Policjant ruchu drogowego” w Szczytnie. 

Ad. 3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 10 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Spóźniła się radna Barbara Grzywacz. Nieobecni byli radni: Ewa Dembek, Adam 

Głowacki, Andrzej Lewandowski, Marek Piątkowski, Agnieszka Stajszczak i Zbigniew 

Ziejewski. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Marcin Buliński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Buliński wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Na salę weszła radna Grzywacz. Aktualnie na sali obrad jest 11 radnych. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 5). Następnie 

Przewodniczący odczytał wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad o korektę 

do uchwał budżetowych (załącznik nr 6) Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania, uwagi. 

Uwag i pytań nie było.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku Zarządu. Głosowało 11 

radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Przystąpiono do przegłosowania porządku obrad po zmianach. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 11 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXI Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień. 

3. Stwierdzenie quorum. 
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4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w 2015 r. 

Aktualna sytuacja finansowa i organizacyjna. 

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2016r. oraz o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do inwestycji „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1335N Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno – Słup na odcinku 

Gwiździny – Mroczno”. 

15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad XXI Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XX Sesji Rady Powiatu Jacek Rydel poinformował, że zapoznał się z protokołem 

i nie ma do niego zastrzeżeń. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radny wnioskował 

o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XX/2016. Głosowało 

11 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 18 maja 

do 16 czerwca 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 17 i 25  maja 2016 r. 

(załącznik nr 7). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 28.05 – Zjazd Oddziału Związku Gminnego OSP w Kurzętniku, 

- 30.05 – zakończenie roku akademickiego Uniwersytetu III Wieku, 

- 31.05 – 1.06 – Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich, 
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- 2.06 – 20-lecie Welskiego Parku Krajobrazowego; Sesja Rady Gminy w Kurzętniku, 

- 3.06 - Dni Drwęcy w Toruniu; spotkanie z Marszałkiem Województwa z okazji dnia Samorządu 

Terytorialnego, 

- 4.06 – Nadzwyczajny Zjazd Związku OSP RP – Starosta uczestniczył w nim jako delegat 

wojewódzki, 

- 5.06 – Wicestarosta uczestniczyła w zawodach sportowych w Montowie, 

- 6.06 – Konferencja Organizacji Pozarządowych „Godni Naśladowania”, 

- 7.06 – akt notarialny dotyczący sprzedaży gruntu przy boisku w Gwiździnach; Sesja Rady 

Miasta, 

- 8.06 – Abilimpiada w Warsztacie Terapii Zajęciowej; zakończenie Warmińsko – Mazurskich Dni 

Rodziny organizowanych przez Urząd Miejski; tego dnia miały również miejsce alarmy 

terrorystyczne /tzw. alarm kaskadowy/ 

- 10.06 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; olimpiada organizowana 

przez ODR; impreza „Czas na zdrowie” w Zespole Szkół im. C. K. Norwida; 

- 11.06 – nadanie sztandaru jednostce OSP w Nielbarku, 

- 13.06 – posiedzenie Wojewódzkiej Rady Dialogu, 

- 15.06 – Konwent Powiatów Województwa Warmińsko – Mazurskiego prawie w całości 

poświęcony projektowi, który będzie realizować geodezja; posiedzenie Zespołu ds. Polityki 

Prorodzinnej przy Marszałku Województwa, którego Starosta jest członkiem, 

- 16.06 - Zjazd Oddziału Związku Gminnego OSP w Grodzicznie, 

- 17.06 – spotkanie w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej; 

uroczystość 150-lecia KGW w Olsztynie; objazd powiatu po nawałnicy, 

- 22.06 – spotkanie zorganizowane z okazji 10-lecia działalności w powiecie nowomiejskim 

Stowarzyszenia „Amazonki”; Sesja Rady Gminy w Kurzętniku, na której między innymi 

wręczano wyróżnienia uczniom; I Powiatowa Gala Sportu Szkolnego w Tylicach. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radny Jan Czapliński powiedział, że jakiś czas temu Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 

Autostrad w Olsztynie zwróciła się z prośbą o rezygnację z odszkodowania za zajęte grunty 

powiatu pod obwodnicę Nowego Miasta. Radny zapytał o jakie dokładnie działki chodzi i 

jakie jest stanowisko w tej sprawie.    

Starosta odpowiedział, że decyzja mogła być jedna – za te grunty powiat będzie żądać 

odszkodowania. Są to spore środki, rzędu kilkuset tysięcy złotych. Jeżeli chodzi o podanie 

które działki konkretnie chodzi, odpowiedź będzie udzielona w punkcie - Odpowiedzi na 
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wnioski i zapytania radnych. Starosta zapytał czy radny sugeruje, że powiat powinien 

odstąpić od dochodzenia odszkodowania.  

Radny Czapliński stwierdził, że każda decyzja jest dobra, ale zależy od sytuacji. 

Starosta powiedział, że na pewno powiat nie będzie dochodzić większych pieniędzy niż te 

należne, ponieważ zabiegaliśmy o obwodnicę. Jednakże GDDKiA ma zabezpieczone środki 

na wypłaty odszkodowań, a dla powiatu będzie to solidny zastrzyk finansowy. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Marcin Buliński nawiązał do nawałnicy jaka miała miejsce w ubiegłym tygodniu. 

Nad mostem na rzece Drwęcy w Mszanowie są mocno przechylone drzewa. W wyniku 

nawałnicy na ulicę spadały gałęzie tych drzew, droga była zatarasowana, kierowcy jadący 

drogą musieli je uprzątać. Należy wystąpić o zgodę na wycinkę drzew, które stanowią 

zagrożenie. Kolejna nawałnica może spowodować, że przewrócą się na most, dlatego należy 

podjąć wcześniej interwencję. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący oddał głos Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy Tomaszowi 

Rafalskiemu. 

P. Rafalski poinformował, że w czerwcu Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 

zbiera dane na temat stopy bezrobocia i określa, które powiaty mają 12 miesięczne okresy 

wypłacania zasiłku dla bezrobotnych, a które 6-miesięczne. Z uwagi na duży spadek 

bezrobocia w naszym powiecie, wynikający m.in. ze wzrostu gospodarczego, pojawiających 

się wielu ofert pracy, działań podejmowanych przez PUP, wszystko wskazuje na to, że w 

przyszłym roku stopa bezrobocia będzie na tyle niska, że zasiłki dla bezrobotnych będą 

miały okres 6-miesięczny. Wśród bezrobotnych może to spowodować niezadowolenie. P. 

Rafalski dodał, że na obecną chwilę PUP dysponuje ponad 200 ofertami pracy. Mimo, że w 

urzędzie zarejestrowanych jest  1 805 bezrobotnych, nie udaje się znaleźć chętnych do pracy. 

Oferty są różne – poczynając od prac biurowych, kończąc na prostych pracach nie 

wymagających kwalifikacji. Przed sesją do Dyrektora wpłynęły dwa oświadczenia, których 

fragmenty chciałby zacytować. Pokażą one jak wygląda sytuacja na rynku pracy, jakie jest 

często podejście osób bezrobotnych do podjęcia pracy. Oświadczenie nr 1: „Ja, niżej 
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podpisana oświadczam, że otrzymałam z PUP skierowanie na stanowisko sprzedawca, ale 

niestety nie posiadam żadnych kwalifikacji na stanowisko, ani pojazdu, aby dojeżdżać do 

pracy. Bardzo proszę o podpisanie mojego skierowania i że nie jestem odpowiednią osobą 

do pracy na stanowisku sprzedawca. Z góry serdecznie dziękuję”. Oświadczenie nr 2: „Ja 

niżej podpisana oświadczam, że otrzymałam skierowanie z PUP na stanowisko sprzedawca. 

Niestety, mam małe dzieci i nie mogę podjąć pracy oraz ciężki dojazd do Nowego Miasta. 

Nie posiadam prawa jazdy. Bardzo proszę o podpisanie mojego skierowania i napisanie iż 

jestem nieodpowiednią osobą na to stanowisko”. Dyrektor dodał, że są to oświadczenia 

przekazane przez pracodawców. Osoby te nawet nie stawiły się na rozmowy u pracodawców. 

Na jednym ze skierowań jest dopisek pracodawcy: „To są chyba jakieś żarty. Przeczytałem 

państwa karty wraz z informacjami od osób bezrobotnych, które mi Państwo oferujecie. 

Dziękuję, ale chyba nie skorzystam”. P. Rafalski stwierdził, że to pokazuje jaka jest sytuacja 

na rynku pracy, jakie jest podejście osób bezrobotnych do podjęcia pracy. Dyrektor chciał 

ten temat poruszyć, w sytuacji kiedy najprawdopodobniej w nowym roku zasiłek dla 

bezrobotnych będzie na poziomie 6 miesięcy. Są osoby, które w ogóle nie są zainteresowane 

podjęciem pracy. Zdaniem p. Dyrektora ponad połowa osób zarejestrowanych w PUP, 

pracuje w szarej strefie.  

Starosta powiedział, że p. Dyrektor pospieszył się z prezentacją tych oświadczeń. Jeżeli PUP 

wykonuje pracę prawidłowo, rzetelnie, są oferty pracy, są szkolenia, spada bezrobocie. 

Znajdą się zapewne osoby niezadowolone i jeżeli przyjdą z tym problemem do p. Dyrektora, 

mógłby on przedstawić ten problem. Na razie, zdaniem Starosty, jest za wcześnie na 

poruszanie tego tematu. PUP dobrze pracuje, osiąga wyniki. 

Radny Czapliński powiedział, że swego czasu p. Dyrektor był gorącym orędownikiem 

promocji zielarstwa wśród bezrobotnych. Na sali sesyjnej odbyło się szkolenie na ten temat. 

Radny zapytał czy jest jakiś pozytywny efekt tych działań. 

P. Rafalski odpowiedział, że nie tylko odbyło się szkolenie. Osoby, które wykazały 

posiadanie gruntów o powierzchni do 2 hektarów, były zaproszone na osobne spotkanie z 

przedstawicielami m. in. Herbapolu. Po tym spotkaniu były pojedyncze telefony, ale 

ostatecznie nic nie wskazuje na to, aby osoby te zdecydowały się iść zawodowo w tym 

kierunku. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Starosta zaproponował, aby p. Kłosowski odniósł się do wniosku radnego Bulińskiego.    
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Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że jest generalna 

zasada – jeżeli drzewo nie ma korony, można wyciąć pień bez zgłoszenia. Jeżeli jest nawet 

pół korony, trzeba mieć zezwolenie. Wykonano przegląd wszystkich drzew kwalifikujących 

się do wycinki po wichurze. Zrobiono zdjęcia i wystąpiono do gmin. Drzewa mają w trybie 

pilnym otrzymać zgodę na wycinkę. Przy drodze Nowe Miasto Lubawskie – Gwiździny jest 

9 takich drzew. Jest zapewnienie, że jeżeli Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska 

pozytywnie się do tego odniesie, w ciągu kilku dni będzie zgoda na wycinkę. Te drzewa 

faktycznie zagrażają bezpieczeństwu użytkowników drogi. Stanowią także zagrożenie dla 

poręczy mostu. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski poinformował, że sprawa 

jest mu znana, Dyrektor ZDP przekazał informację bezpośrednio po nawałnicy. P. Puwalski 

zgłosił sprawę do szefa nadzoru wodnego w Ostródzie p. Marka Wilczopolskiego. 

Telefonicznie otrzymał zapewnienie, że jak tylko zakończą się pilne prace na Kanale 

Ostródzkim, w najbliższych dniach drzewo zostanie usunięte.  

Ad. 9 

 Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w 2015 r. Aktualna 

sytuacja finansowa i organizacyjna     

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Dyrektora Szpitala Powiatowego Bogumiła 

Kurowskiego. 

P. Kurowski poinformował, że szpital w 2015 r. realizował usługi w następującym zakresie i 

ilościach:  

- porady ambulatoryjne – 9 968, 

- pacjenci hospitalizowani na czterech oddziałach szpitalnych – 6 361, 

- porady specjalistyczne – 25 066, 

- badania endoskopowe w systemie ambulatoryjnym i szpitalnym – łącznie 1 910, 

- pracownia RTG i tomografii komputerowej -  12 990 badań, 

- laboratorium diagnostyczne – ponad 200 tys. badań. 

Przychody z tytułu świadczonych usług, w tym także usług komercyjnych świadczonych 

odpłatnie, w 2015 r. wyniosły 22 503 tys. zł. Koszty wyniosły 23 127 tys. zł, strata – 624 tys. 

zł, amortyzacja – 1 026 tys. zł. 

P. Kurowski poinformował, że jeżeli chodzi o 2016 r., koszty na dzień 31 maja br. wyniosły 

9 376 tys. zł (dla porównania koszty w analogicznym okresie 2015 r. wyniosły 9 657 tys. zł. 

Przychody na dzień 31 maja br. wyniosły 8 906 tys. zł (w analogicznym okresie 2015 r. -  
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9 338 tys. zł) W przychodach jest też kwota wynikająca z ustawowych podwyżek dla 

pielęgniarek. Za pięć miesięcy 2016 r. kwota z tego tytułu wynosi 211 tys. zł. (w 2015 r. te 

koszty nie wystąpiły, ponieważ podwyżka została wprowadzona we wrześniu 2015 r.) 

Ponadto, odbyła się kontrola NFZ, która dotyczyła usług szpitalnych realizowanych w latach 

2013 i 2014 na oddziałach: chirurgicznym i wewnętrznym. W wyniku kontroli pomniejszono 

przychody tegoroczne z NFZ o kwotę 313 tys. zł. Wynik finansowy za 5 miesięcy zakończył 

się stratą w kwocie 470 tys. zł (strata za analogiczny okres 2015 r. – 319 tys. zł) Na ten wynik 

finansowy znaczący wpływ miała konieczność zwrotu środków do NFZ. W ramach 

wzajemnych rozliczeń uznano inne usługi wykonane w latach 2013 i 2014 i w najbliższym 

czasie NFZ ma zwrócić 137 tys. zł. P. Kurowski poinformował, że jeżeli chodzi o sprawy 

organizacyjne, szpital funkcjonuje w takim zakresie jak do tej pory. Pojawiają się oczywiście 

problemy natury kadrowej. Chodzi tu głównie o obsadę lekarską w ambulatorium szpitalnym 

i pomocy doraźnej. Sprawa związana z zobowiązaniami wobec ZUS jest na etapie rozliczenia 

należności głównej i odsetek. Prawdopodobnie w przyszłym tygodniu będzie ustalony sposób 

uregulowania tych należności przez szpital. Rozpoczęto także procedurę wyłonienia firmy, 

która wydzierżawi szpitalowi tomograf komputerowy. Ten, który aktualnie obsługuje szpital 

nie spełnia oczekiwań. Usługi na zewnątrz nie są realizowane z powodu tego, że jest to 

tomograf, który ma niską jakość obrazu. Jest szansa na to, że przy zbliżonych kosztach jak do 

tej pory, pozyska się tomograf, który będzie wykonywać badania lepszej jakości, takie jakie 

wykonuje się w sąsiednich szpitalach. Liczne grono lekarzy i pacjentów dopytuje czy można 

w nowomiejskim szpitalu wykonywać takie badania. Jednakże ze względu na to, że obecny 

tomograf jest bardzo stary, nie udaje się ich zrealizować w sposób jaki oczekiwaliby lekarzy i 

pacjenci. P. Kurowski podkreślił, że kontrakt dla nowomiejskiego szpitala od 2010 r. jest na 

tym samym poziomie. Cały czas jeden punkt rozliczeniowy kosztuje 52 zł. Dla porównania w 

podstawowej opiece zdrowotnej w 2010 r. punkt rozliczeniowy wynosił 8 zł, a w 2016 r. – 12 

zł (zwyżka o 50%) Nie wiadomo jakie dalej będą tendencje odnośnie finansowania szpitali 

powiatowych. Niedawno w „Gazecie Wyborczej” ukazał się artykuł, w którym informowano, 

że rząd przygotowuje rozporządzenie, które spowoduje, że szpitale wojewódzkie i 

specjalistyczne będą się rozwijały. Nic nie mówi się o pacjentach szpitali powiatowych. Mapa 

potrzeb zdrowotnych pokazuje, że szczególnie w położnictwie i pediatrii jest za dużo łóżek 

szpitalnych. Nie wiadomo czy ma to prowadzić do tego, aby wyeliminować poszczególne 

szpitale czy też, żeby szpitale ograniczały liczbę łóżek, a wtedy co z finansowaniem tych 

szpitali? Finansowanie szpitali w przyszłości jest więc wielką niewiadomą. P. Kurowski 
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podkreślił, że utrzymywanie finansowania na dotychczasowym poziomie, przynamniej dla 

naszego szpitala, jest zabójcze. Powoduje, że szpital nie może pozyskiwać kadry, ponieważ 

nie ma wystarczających możliwości finansowych. Jeżeli mowa o kwestiach kadrowych, 

należy wspomnieć o  tym, że szpital wystąpił o akredytację, która umożliwiłaby szkolenie 

lekarzy w nowomiejskim szpitalu. Przed rokiem 2000 r. lekarze mogli się szkolić na 

wszystkich oddziałach. Od kilkunastu lat oddziały w naszym szpitalu były pozbawione 

akredytacji. Obecnie uzyskano akredytację dla czterech lekarzy rezydentów na oddziale 

wewnętrznym. Wstępnie uzyskano zgodę na akredytację dla jednego lekarza rezydenta na 

oddziale chirurgicznym. Po pewnym czasie lekarz konsultant oceni czy szkolenie jest 

prawidłowe; jeśli tak, będzie możliwość pozyskania akredytacji dla drugiego rezydenta na 

tym oddziale. Niestety, nie udało się pozyskać akredytacji na oddziałach: ginekologiczno-

położniczo- noworodkowym (zbyt mała liczba zabiegów wykonywanych na oddziale i 

porodów) oraz dziecięcym (brak łóżek intensywnej terapii pediatrycznej). 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do p. Dyrektora. 

Przewodniczący zapytał jak przedstawia się sytuacja przychodni „Nad Jesionką”. 

P. Kurowski odpowiedział, że sytuacja jest na tyle jasna, że działalność na bazie przychodni, 

przy próbie zorganizowania tam podstawowej opieki zdrowotnej, łączyłaby się ze stratą 

roczną dla szpitala rzędu 500 – 600 tys. zł. Przynamniej przez najbliższe 2, 3 lata. Zdaniem p. 

Kurowskiego byłoby to nierozsądne. Podjęte będą starania wyjaśnienia tej sprawy na drodze 

prawnej.      

Radny Jan Czapliński zapytał czy koszty z tytułu dzierżawy przychodni zostały zawieszone.  

P. Kurowski odpowiedział, że koszty są takie jak przewiduje umowa. 

Przewodniczący zapytał czy jest nadzieja na to, że podjęte kroki prawne pozwolą na 

rozwiązanie tego problemu. 

P. Kurowski odparł, że on ma taką nadzieję. 

Starosta stwierdził, że jest to materia prawna, kwestia umów. Trudno na tym etapie mówić o 

wszystkich detalach i szczegółach. Można jedynie powiedzieć, że nad tym pracujemy. 

P. Kurowski dodał, że sprawą zajmuje się Centralne Biuro Antykorupcyjne. Przedstawiciele 

CBA spędzili dwa dni w szpitalu. Szpital został zobowiązany do przekazania stosownych 

dokumentów. Na razie nie wiadomo jaki będzie dalszy bieg zdarzeń. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie. Nikt się nie zgłosił. 
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Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 10 radnych. Nieobecna jest radna Grzywacz. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Ryszard Kłosowski, Alina Banaszewska, Barbara Orłowska, protokolant – Anna 

Andrzejczak. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXI/165/2016 (załącznik nr 

8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXI/166/2016 (załącznik nr 9) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2016r. oraz o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXI/167/2016 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 14 

  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do inwestycji „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1335N Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno – Słup na odcinku Gwiździny 

– Mroczno” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXI/168/2016 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski. 

P. Banaszewska poinformowała, że pod budowę obwodnicy będą przejęte  następujące grunty 

będące własnością powiatu: 

- w obrębie Brzozie Lubawskie – działka nr 280/1 powierzchnia 1516 metrów, działka nr 

280/2 – 6 138 metrów,  

- w obrębie Kurzętnik – działka 99/2 pow. 1007 metrów, działka nr 106/1 pow. 1405 metrów, 

działka nr 689/7 pow. 2417 metrów, 

- obręb Nielbark – działka nr 284/4 pow. 875 metrów. 

P. Banaszewska poinformowała, że łącznie jest 2,23 ha gruntu. W tej chwili Urząd 

Wojewódzki zajmuje się szacowaniem działek. W maju Zarząd Powiatu złożył oświadczenie 

o wydaniu nieruchomości i do oszacowanej ceny nieruchomości doliczone będzie 5%.   

Radny Czapliński zapytał czy nie będzie zagrożenia dla funkcjonowania dróg powiatowych. 

P. Kłosowski powiedział, że chodzi o drogi Mroczno - Sugajenko – Bratuszewo – Brzozie, 

Bratuszewo – Nielbark w stronę Tereszewa, Kacze Bagno – Krzemieniewo i Nowe Miasto 

Lubawskie – Gwiździny. Przy tej ostatniej drodze będzie duże rondo. Drogi powiatowe  będą 

szły dołem lub górą. Najbardziej będzie przebudowana droga z Brzozia Lubawskiego, która 

od Bratuszewa zmieni swój szlak. Wszystkie prace wykona GDDKiA. 

Radny Czapliński upewnił się, że nie będzie dróg „donikąd”.  

P. Kłosowski odpowiedział, że nie będzie. Dodał, że jeżeli GDDKiA ma przewidziane 

fundusze na wykup, to dobrze, bo powiatowi potrzebna jest każda złotówka np. na 

kontynuację remontu drogi Nowe Miasto - Słup na odcinku Gwiździny – Mroczno pieniędzy 

brakuje.     
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Ad. 16 

 Sprawy różne 

Następnie zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 17 

Zakończenie obrad XXI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXI Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


